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ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΣ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ 
 

ΠΡΑΚΤΙΚΟ Νο 166   
ΤΑΚΤΙΚΗ ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ∆ΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 
 

Στην Αθήνα, σήµερα την 13η Ιουνίου 2017, ηµέρα της εβδοµάδας Τρίτη  και ώρα 16:00 
συνήλθαν σε Τακτική Συνεδρίαση τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, περιόδου 
2017-2018, του ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΥ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ (ΣΕΦ), στην έδρα της 
Αστικής Εταιρείας επί της οδού Φειδίου 11 και Μπενάκη, 106 78 Αθήνα, κατόπιν της 
από 27 Απριλίου 2017 Πρόσκλησης του Προέδρου του ∆ιοικητικού Συµβουλίου κ. 
Καπέλλου Σωτήρη, προκειµένου να συζητήσουν και να λάβουν αποφάσεις στα θέµατα 
της Ηµερήσιας διάταξης: 
 

1. Ενηµέρωση επί των εξελίξεων για θέµατα της αγοράς 
2. Ενηµέρωση συναντήσεων – εισήγηση από όσους συµµετείχαν σε συναντήσεις 

από το προηγούµενο ∆Σ µέχρι σήµερα 
3. Εισερχόµενη αλληλογραφία – ενηµέρωση από ∆. Βαρβιτσιώτη 
4. Ταµειακή ενηµέρωση/Νοµιµοποίηση τραπεζών - εισήγηση Μ. Σούρσος 
5. Έγκριση-συζήτηση νέων αρωγών µελών ΣΕΦ – εισήγηση Σ. Καπέλλος 
6. Συνεργασία ΣΕΦ-B2Green – εισήγηση Σ. Καπέλλος 
7. Εγγύηση εξοπλισµού φωτοβολταϊκών - εισήγηση Σ. Σακκάς 

 
ΠΑΡΟΝΤΑ ΜΕΛΗ  

1. Ο Πρόεδρος  ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 
2. Ο Αντιπρόεδρος  ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ  (µε εξουσιοδότηση στον Σ. 

Καπέλλο) 
3. Ο Γραµµατέας ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ  
4. Ο Ταµίας  ΣΟΥΡΣΟΣ ΜΑΝΩΛΗΣ 
5. Μέλος   ΠΙΤΑΡΟΚΟΙΛΗΣ ΣΟΦΟΚΛΗΣ  
6. Μέλος   ΤΙΤΟΠΟΥΛΟΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ 

ΑΠΟΝΤΑ ΜΕΛΗ  
1. Μέλος    ΞΑΝΘΗΣ ΣΠΥΡΟΣ (Απών) 

 
Στο ∆Σ παρευρέθηκε ο Σύµβουλος ΣΕΦ Στέλιος Ψωµάς, ο κ. Β. Γεωργιάδης εκ µέρους 
της εταιρίας-µέλους ΚΑΥΚΑΣ και τα αρωγά µέλη κ. Χ. Φίλανδρος και K. Καρυώτης. 
 
Ο Πρόεδρος αφού διαπίστωσε την απαρτία δεδοµένου ότι παρίστανται 6 εκ των 7 
µελών του ∆Σ κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης µε κατά σειρά συζήτηση των 
θεµάτων της Η∆. Ο Πρόεδρος ζήτησε από τα Μέλη του Σώµατος, να καταθέσουν αν 
έχουν κάποιο θέµα για συζήτηση εκτός Η∆. Μη υπάρχοντος τέτοιου θέµατος άρχισε η 
συζήτηση των θεµάτων της τακτικής Η∆. 
 
Θέµα 1: Έγκριση των Πρακτικών της προηγούµενης συνεδρίασης 
 
Ο Γραµµατέας παρέδωσε το Πρακτικό της συνεδρίασης στα µέλη, το οποίο είχε ήδη 
σταλεί µε ηλεκτρονικό ταχυδροµείο, για έλεγχο και υπογραφή τους. 
Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο αποφασίζει οµόφωνα, και εγκρίνει το πρακτικό της 
προηγούµενης συνεδρίασης ως υποβλήθηκε. 
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Όλα τα µέλη αφού ανέγνωσαν τα πρακτικά υπέγραψαν εγκρίνοντας το πρακτικό χωρίς 
παρατηρήσεις. 
 
 
Θέµα 2: Ενηµέρωση από τον Σύµβουλο κ Ψωµά επί των εξελίξεων για θέµατα της 
αγοράς. 
 
Ο κ. Στέλιος Ψωµάς ενηµέρωσε τα µέλη για τις τελευταίες εξελίξεις σε ότι αφορά στα 
εξής θέµατα: 

1. Τέθηκε σε δηµόσια διαβούλευση νοµοσχέδιο για τις “Ενεργειακές Κοινότητες” 
που διευρύνει το δικαίωµα της αυτοπαραγωγής και σε οµάδες αυτοπαραγωγών. 
Το νοµοσχέδιο αυτό προβλέπει σηµαντικές φοροαπαλλαγές και απαλλαγή από 
διάφορα τέλη που σήµερα βαρύνουν την ηλεκτροπαραγωγή. Επιπλέον κάνει 
δεκτό ένα αίτηµα µας, ώστε για την περίπτωση αυτοπαραγωγού που είναι 
Ενεργειακή Κοινότητα (ΕΚΟΙΝ), ο συµψηφισµός της παραγόµενης ηλεκτρικής 
ενέργειας από σταθµό Α.Π.Ε. της ΕΚΟΙΝ να γίνεται µε τη συνολική 
καταναλισκόµενη ηλεκτρική ενέργεια σε εγκαταστάσεις µελών της ΕΚΟΙΝ. 
Μετά από σχετική συζήτηση και σχετικές βελτιωτικές προτάσεις εκ µέρους του 
Γραµµατέα κ. Βαρβιτσιώτη, αποφασίστηκε να συµµετάσχει ο Σύνδεσµος στη 
∆ηµόσια ∆ιαβούλευση και να εκδώσει και σχετικό δελτίο τύπου.  

2. Προτάσεις βελτίωσης του θεσµικού πλαισίου. Ο κ. Ψωµάς παρουσίασε σχετικό 
κείµενο που προετοίµασε το οποίο καταγράφει αναλυτικά τις προτάσεις που 
κατά καιρούς έχει υποστηρίξει ο Σύνδεσµος για τη βελτίωση του θεσµικού 
πλαισίου για τα φωτοβολταϊκά. Μετά από εκτενή συζήτηση, αποφασίστηκε να 
υπάρξουν κάποιες οριακές βελτιώσεις στο κείµενο και να σταλεί προς τους 
αρµόδιους φορείς. 

3. Στόχος για διείσδυση ΑΠΕ ως το 2030: Ο κ. Ψωµάς ενηµέρωσε για σχετική 
πρωτοβουλία της SolarPower Europe, αλλά και των λοιπών ευρωπαϊκών φορέων 
ΑΠΕ, ώστε να αυξήσει η ΕΕ το σηµερινό στόχο για τη διείσδυση των ΑΠΕ ως 
το 2030 από «τουλάχιστον 27%» που προτείνει σήµερα η Κοµισιόν, σε 
«τουλάχιστον 35%». Αποφασίστηκε ο Σύνδεσµος να στηρίξει αυτόν τον 
ευρωπαϊκό στόχο. 

4. Ανακύκλωση φωτοβολταϊκών: ο κ. Ψωµάς ενηµέρωσε για το θέµα της 
ανακύκλωσης των φωτοβολταϊκών και συγκεκριµένα για το που βρίσκεται 
σήµερα θεσµικά το θέµα αυτό. Έχει υποβληθεί από ενδιαφερόµενους φάκελος 
προς τον αρµόδιο φορέα (ΕΟΑΝ) προκειµένου να αναγνωριστεί επισήµως 
Σύστηµα που θα αναλάβει τη συλλογή των προς ανακύκλωση υλικών. Έως τότε, 
η αγορά εξυπηρετείται από σχετικά σηµεία συλλογής που υπάρχουν στη χώρα, 
χωρίς να έχει ακόµη λυθεί το θέµα της τελικής τους διαχείρισης και φυσικά του 
συνεπαγόµενου κόστους. 

Τα µέλη του ∆Σ αλλά και τα παραβρισκόµενα µέλη έκαναν διευκρινιστικές ερωτήσεις 
στο κ Ψωµά και έλαβαν τις απαντήσεις από αυτόν. 
 
Θέµα 3: Ενηµέρωση συναντήσεων – εισήγηση από όσους συµµετείχαν σε 
συναντήσεις από το προηγούµενο ∆Σ µέχρι σήµερα 
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-  Συµµετοχή του ΣΕΦ στην ηµερίδα για τις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας και τις 

προοπτικές στον µελλοντικό σχεδιασµό της ΕΕ που έγινε στα γραφεία της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής την 29η Μαϊου 2017 στην Αθήνα, µε διοργάνωση από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή. Παρέστη ο Γραµµατέας του ΣΕΦ κ Βαρβιτσιώτης. Η γενική θέση των 
στελεχών της ΕΕ ήταν εξαιρετικά θετική για την ανάπτυξη των ΑΠΕ και τον 
µελλοντικό ενεργειακό σχεδιασµό. Θα δηµιουργηθεί σχετικό κείµενο µε βάση και τις 
ελληνικές παρατηρήσεις και θα σταλεί στους συµµετέχοντες φορείς για συµπλήρωση, 
διαβούλευση κ.λ.π. 

- Συµµετοχή του ΣΕΦ στην ηµερίδα για το νέο πλαίσιο αγοράς και διαµόρφωσης 
των ενεργειακών αγορών και βεβαίως την συµµετοχή από τις ανανεώσιµες πηγές 
ενέργειας και τις προοπτικές στον µελλοντικό σχεδιασµό της ΕΕ που έγινε στην 
αίθουσα εκδηλώσεων του ΛΑΓΗΕ την 29η Μαΐου 2017 στην Αθήνα, µε διοργάνωση 
από τον ΛΑΓΗΕ. 

  
Την παρουσίαση έκανε ο κ Παπαλεξόπουλος Αλέξιος, Πρόεδρος της ECCO 

INTERNATIONAL ο οποίος έχει πάρει το διαγωνισµό από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
για την οργάνωση των αγορών και το νέο σχεδιασµό λειτουργίας των αγορών. 

Παρέστη ο Γραµµατέας του ΣΕΦ κ Βαρβιτσιώτης. Η γενική θέση για το νέο 
ενεργειακό σχεδιασµό των αγορών θα προκύψει και µετά από διαβούλευση.  

Ο κ Βαρβιτσιώτης πρότεινε να σταλεί έγγραφο στον ΛΑΓΗΕ µε την επιθυµία του 
ΣΕΦ να συµµετάσχει στην διαβούλευση αυτή.  

Η πρόταση έγινε οµοφώνως αποδεκτή. 
 
Θέµα 4: Ενηµέρωση του Γραµµατέα για τα θέµατα αλληλογραφίας προς το ∆Σ 
 
Ελήφθησαν οι εξής ηλεκτρονικές επιστολές προς ενέργεια: 
- Πρόταση στήριξης του διεθνούς Συνεδρίου “Greening the islands” που θα 
πραγµατοποιηθεί στην Ischia της Ιταλίας στις 28/30 Σεπτεµβρίου 2017. Αποφασίστηκε 
να τεθεί το συνέδριο υπό την αιγίδα του ΣΕΦ µε το χαρακτήρα του «υποστηρικτή» του 
συνεδρίου. 
- Πρόσκληση συµµετοχής στην εκδήλωση «Ο εξηλεκτρισµός της Ανατολικής 
Μεσογείου: Η δράση elemed και το θεσµικό πλαίσιο», 30/6/2017, Ίδρυµα Λασκαρίδη. 
Η πρόσκληση είναι ανοιχτή σε όποιον επιθυµεί να συµµετάσχει. 
- Αίτηµα περιοδικού ECOTEC για συµµετοχή του ΣΕΦ στην έκθεση Verde Tec 2018. 
Αποφασίστηκε η συµµετοχή του Συνδέσµου. 
Η απόφαση ελήφθη ΟΜΟΦΩΝΑ 
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Θέµα 5: Ταµειακή Ενηµέρωση – Νοµιµοποίηση τραπεζών - εισήγηση από κ 
Μανώλη Σούρσο Ταµία ΣΕΦ 
 

(α.) Το ταµείο του ΣΕΦ είναι: 
• Καταθέσεις στην Alpha Bank σήµερα 13.06.2017 ποσό 33.723,68 €.  
• Καταθέσεις στην Πειραιώς σήµερα 13.06.2017 ποσό 58.020,28 €.  
• Καταθέσεις στην Εθνική σήµερα 13.06.2017 ποσό 1.000 €.  
• Μικρό ταµείο 495,97 €. 

 
Ήτοι, σύνολο ταµείου ΣΕΦ: 93.239,93 €.  

 
Θέµα 6: Έγκριση-συζήτηση νέων αρωγών µελών ΣΕΦ - εισήγηση Σ. Καπέλλος 
 
Μετά από διεξοδική συζήτηση συµφωνήθηκε ότι σε περίπτωση που υπάρχει αίτηση για 
αρωγό µέλος ΣΕΦ ατόµου ή εταιρείας που δεν έχει προηγούµενη εµπειρία ή 
δραστηριοποίηση στην αγορά των φωτοβολταϊκών/ΑΠΕ, να γίνεται 
συζήτηση/συνέντευξη του υποψηφίου µέλους από τον σύµβουλο του ΣΕΦ Σ.Ψωµά. 
Μετά επικοινωνία αυτή µε το υποψήφιο µέλος, ο κ. Ψωµάς θα φέρνει το θέµα στο ∆Σ 
ώστε το ∆Σ να αποφασίσει εάν θα προτείνει στην ΓΣ ή όχι το υποψήφιο αρωγό µέλος να 
µπει στο µητρώο του Συνδέσµου ή όχι.  
Η απόφαση ελήφθη ΟΜΟΦΩΝΑ 
 
Θέµα 7: Συνεργασία ΣΕΦ-B2Green – εισήγηση Σ. Καπέλλος 
 
Συµφωνήθηκε οµόφωνα να γίνει η συνεργασία µε το B2Green. Θα ανταλλαγούν 
λογότυπα για να µπουν στα site των ΣΕΦ- B2Green και θα ζητηθεί από το B2Green να 
έχει τη δυνατότητα ο ΣΕΦ µηνιαίως να αναπτύσσει κάποιο θέµα της αγοράς για να 
µπαίνει στο newsletter του B2Green µε link στο site του ΣΕΦ. Την επικοινωνία θα κάνει 
ο κ .Σ. Καπέλλος. 
Η απόφαση ελήφθη ΟΜΟΦΩΝΑ 
 
 
Θέµα 8: Εγγύηση εξοπλισµού φωτοβολταϊκών - εισήγηση Σ. Σακκάς 
 
Με παρέµβαση του ο κ. Σακκάς έθεσε το θέµα του τι ισχύει µε τις εγγυήσεις του 
εξοπλισµού των φωτοβολταϊκών στην περίπτωση που παύσει η λειτουργία του 
παραγωγού ή εισαγωγέα ή προµηθευτή. Επειδή το θέµα είναι περίπλοκο νοµικά, 
αποφασίστηκε να υπάρξει συνεργασία του κ. Σακκά µε το νοµικό τµήµα της εταιρείας 
ΚΑΥΚΑΣ που προθυµοποιήθηκε να βοηθήσει και, εφόσον υπάρξει τεκµηριωµένη 
γνωµάτευση, αυτή να κοινοποιηθεί στα µέλη. Αν δεν προκύψει ξεκάθαρη θέση, ο 
Σύνδεσµος θα ξαναδεί το θέµα και ίσως ανατρέξει σε εξωτερική νοµική βοήθεια. 
Η απόφαση ελήφθη ΟΜΟΦΩΝΑ 
 
Θέµα 9: Προσδιορισµός τόπου και χρόνου της επόµενης συνεδρίασης του ∆.Σ. 
 
Η επόµενη συνεδρίαση του ∆.Σ. θα πραγµατοποιηθεί την Τρίτη 4 Ιουλίου 2017 και 
ώρα 16.00, στα Γραφεία ΣΕΦ, Φειδίου 11 και Μπενάκη, 106 78 Αθήνα 
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Μη υπάρχοντος άλλου θέµατος λύεται η συνεδρίαση αφού υπογραφεί το παρόν 
Πρακτικό. 
 

Αθήνα, 13.6.2017 
 

Ο Πρόεδρος  ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 

 

Ο Αντιπρόεδρος  ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ  

 

Ο Γραµµατέας ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ   

 

Ο Ταµίας  ΣΟΥΡΣΟΣ ΜΑΝΩΛΗΣ 

 

Μέλος   ΠΙΤΑΡΟΚΟΙΛΗΣ ΣΟΦΟΚΛ. 

 

Μέλος   ΤΙΤΟΠΟΥΛΟΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ 

 
 
 


